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[Texte]
The member of Parliament for Mississauga North has 

announced a third terminal to the public as fait accompli and 
The Toronto Star has also reported that there is going to be an 
intermediate capacity rapid transit system between these three 
terminals. My point of order, Mr. Chairman, is that if in fact 
it has been held up for three months—the minister initially 
made the commitment that it would come out in mid-Janu
ary—has the member of Parliament for Mississauga North 
privy information that other members of Parliament have not 
been able to get their hands on, and who gave him the 
authority to announce the establishment of a third terminal at 
Toronto International Airport?

The Chairman: I must say that is not per se a point of order, 
it is a question to the minister. However, I will give the 
minister an opportunity to answer.

Mr. Pepin: The decisions on the third terminal and on the 
ICTS have not been made at all. Reference is made to the 
third terminal in the master plan, but for the purpose of 
discussion with the public, a decision has not been made. I was 
trying to get all the Ontario area members aware of the 
meeting on April 14 in order to give them an indication of the 
public consultation program, and this is being done this week. 
I doubt very much if Mr. Fisher has announced the third 
terminal.

Mr. McDermid: He has in the press. It has been in all the 
Toronto press and it has been in the local press as far as I am 
concerned, and I just wondered if he had privileged informa
tion that members of Parliament in the opposition have not 
seen.

Mr. Pepin: You would have privileged information on me 
because I am not aware that it has been approved. It has to go 
to Cabinet for approval.

Mr. McDermid: So he had no right in announcing that a 
third terminal was a fait accompli.

Mr. Pepin: I doubt very much that he has. He may have 
indicated that it was the current trend or something like that.

The Chairman: Thank you. We adjourn our meeting now 
until 8 o’clock this evening.

Mr. McKnight: Mr. Chairman, could I indulge on the 
committee? Because of other commitments I will not be able 
to attend at 8 o’clock. I would like to take five minutes of the 
committee’s time to ask three brief questions or give the 
minister something to contemplate over the next few hours.

The Chairman: Is that agreed?
Some hon. Members: Agreed.
The Chairman: All right, I am game. Go ahead, Mr. 

McKnight.
Mr. McKnight: I thank the committee through you, Mr. 

Chairman.
Just briefly to the minister something that he can contem

plate. Why would his government and the Prime Minister be 
acting unilaterally on something as important as the constitu
tion and want unanimity on something called the Crow rate in 
western Canada?

[ Traduction]
Le député de Mississauga-Nord a annoncé publiquement un 

troisième terminus comme étant un fait accompli et le Toronto 
Star mentionne également qu’il y aura un système de transport 
rapide de capacité moyenne entre les trois terminus. Voici mon 
rappel au Règlement, monsieur le président: si en fait cela fut 
reporté de trois mois, au départ le ministre s’était engagé à 
l’annoncer à la mi-janvier, le député de Mississauga-nord at-il 
accès à des informations que les autres députés n’ont pu 
obtenir et qui lui ont permis d’annoncer la création d’un 
troisième terminus à l’aéroport international de Toronto?

Le président: A mon avis, il ne s’agit pas d’un rappel au 
Règlement comme tel, c’est plutôt une question adressée au 
ministre. Toutefois je permettrai au ministre d’y répondre.

M. Pepin: Aucune décision n’a été prise quant à un troi
sième terminus et à un système de transport de capacité 
moyenne. C’est uniquement dans le but de susciter la discus
sion publique que le plan cadre fait allusion à un troisième 
terminus, mais aucune décision n’a été prise. J’essayais d’infor
mer tous les députés ontariens de la réunion du 14 avril afin de 
les informer du programme de consultation populaire et cela se 
fera cette semaine. Je doute beaucoup que M. Fisher ait 
annoncé un troisième terminus.

M. McDermid: Il l’a fait dans les journaux. Toute la presse 
de Toronto l’a publié ainsi que les journaux locaux et je me 
demande s’il a eu accès à des renseignements que les députés 
de l’Opposition n’ont pas vus.

M. Pepin: Vous auriez des renseignements que je n’ai pas 
car à mon avis ça n’a pas été approuvé. Le projet doit être 
soumis au Cabinet pour approbation.

M. McDermid: Il n’a donc aucun droit d’annoncer le troi
sième terminus comme étant un fait accompli.

M. Pepin: Je doute beaucoup qu’il ait fait cela. Il a peut- 
être dit que c’était la tendance actuelle ou quelque chose du 
genre.

Le président: Merci. Nous allons lever la séance jusqu’à 20 
heures ce soir.

M. McKnight: Monsieur le président, je demanderai l’indul
gence du comité car je ne pourrai être là à 20 heures ayant 
d’autres engagements. Si vous m’accordez cinq minutes j’au
rais trois courtes questions à poser au ministre qui lui donne
raient un sujet de réflexion aucours des prochaines heures.

Le président: D’accord?
Des voix: D’accord.
Le président: Très bien, je suis d’accord. Allez-y monsieur 

McKnight.
M. McKnight: Monsieur le président, je remercie le comité.

Brièvement, je voudrais soumettre ce sujet à la réflexion du 
ministre. Pourquoi son gouvernement et le premier ministre 
agissent-ils unilatéralement sur un sujet aussi important que la 
constitution, alors qu’ils désirent obtenir l’unanimité sur ce que


